
 

 

 
 

Zápisnica zo Zasadnutia  

Vedeckej rady Národného onkologického inštitútu (VR NOI) 

24.4.2024, prezenčne v NOI + on-line 

 

Členovia VR NOI: 

Prítomní: 

prof. MUDr. Michal Mego, DrSc. 

doc. MUDr. Ľuboš Drgoňa, CSc., MHA, FECMM 

doc. MUDr. Pavol Dubinský, PhD., MHA – online 

doc. PhDr. Daniela Kállayová, PhD., MPH  

MUDr. Branislav Bystrický, PhD., MPH – online 

prof. RNDr. Silvia Pastoreková, DrSc. 

prof. MUDr. Stanislav Špánik, CSc. 

prof. MUDr. Juraj Pechan, CSc. 

 

Ospravedlnení:  

prof. MUDr. Alexandra Kolenová, PhD  

 

Ostatní prítomní: 

MVDr. Jana Trautenbeger Ricová, riaditeľka NOI  

MUDr. Mária Rečková, PhD., medicínska garantka NOI 

MUDr. Jozef Dolník, PhD, MPH, námestník pre zdravotnú starostlivosť, NOÚ – prizvaný hosť 

 

Ostatní ospravedlnení: 

RNDr. Soňa Čierniková, PhD., tajomníčka VR NOI 

Ing. Kristína Bubelínyová, tajomníčka NOI 

 

 

V úvode zasadnutia VR NOI privítal všetkých členov predseda VR NOI – prof. Dr. 

Michal Mego a medicínska garantka NOI, Dr. Mária Rečková, ktorá súčasne predstavila novú 

riaditeľku NOI, Dr.  Janku Trautenberger Ricovú, ktorá predstavila členom VR NOI plán 

činnosti a víziu smerovania NOI v ďalšom období. Význam vidí pokračovať v už etablovanej 

činnosti NOI a ďalej ju rozvíjať, jednak v oblasti onkologických skríningových programov, 

účasti v medzinárodných projektoch a medzinárodnej spolupráci, a tiež podpore výskumu 

a vzdelávania. V blízkom období nás čaká participácia na aktualizácii akčných plánov 

Národného onkologického programu, kde je potrebné reálne nastaviť konkrétne aktivity, ktoré 



 

 

 
 

môžu byť v kompetencii plnenia NOI. Následne dr. Trautenberger Ricová, riaditeľka NOI 

odovzdala menovací dekrét dr. Rečkovej, ktorou tak vymenovala za členku VR NOI. Následne 

Dr. Rečková informovala o Misiách zdravia, ku ktorým bolo Úradom podpredsedu vlády 

uskutočnené 23.4.2024 stretnutie. Z členov VR NOI sa ho zúčastnili tiež prof. Mego, Prof. 

Špánik, prof. Pastoreková a doc. Kallayová. Z perspektívy v súčasnosti realizovaných 

projektových plánov MZ SR informovala doc. Kallayová, že je nevyhnutná v prvom rade 

politická zhoda na aké projekty a systémové zmeny budú financie v rámci Misie zdravie 

použité. Je potrebné naďalej postupovať jednotne a v súlade s už schválenými dokumentami, 

ktorými sú predovšetkým akčné plány Národného onkologického programu na roky 2021-

2025, odporúčania vyplývajúce z dvojročného projektu ICCCS, ktorý bol uskutočnený pod 

vedením IARC a je založený na robustnej analýze súčasného stavu na Slovensku so zrejmými 

odporúčaniami pre onkologické skríningové programy. Ďalším kľúčovým dokumentom je tiež 

Európsky plán boja proti rakovine, ktorý bol schválený EK v roku 2021. V kontexte výzvy 

Misie zdravia pre stanovenie prioritných riešení, ktoré by mohli mať celospoločenský pozitívny 

dopad v oblasti onkológie je vybudovanie Národného skríningového centra a  komplexného 

onkologického centra/resp. siete komplexnej onkologickej starostlivosti. V nadväznosti na 

prioritu, ktorou je budovanie komplexného onkologického centra v NOÚ, ktorý je 

koordinátorom onkologickej starostlivosti na Slovensku, vrátane významnej participácii na 

onkologickom výskume a vzdelávaní, informoval prizvaný hosť na zasadnutie VR NOI, 

námestník pre zdravotnú starostlivosť Dr. Jozef Dolník o uskutočnených a plánovaných 

krokoch smerujúcich k akreditácii CCC. Informoval o uskutočnenej návšteve Masarykovho 

onkologického ústavu, ktorý získal akreditáciu komplexného onkologického centra OECI, 

a s ktorým má NOÚ podpísané memorandum o spolupráci. Vieme sa tak posunúť v spolupráci 

s kolegami z MOÚ smerom k akreditácii oveľa efektívnejšie. Diskutovaná bola tiež otázka 

komplexnosti v zmysle prepojenia s výskumom a vzdelávaním a v tomto kontexte 

s jednoznačným prepojením s BMC SAV, s ktorým už v súčasnosti prebieha výskumná 

spolupráca. Súčasne bola diskutovaná potreba nastavenia siete komplexnej onkologickej 

starostlivosti, síce s jedným koordinujúcim centrom, ale s ďalšími „satelitnými“ pracoviskami, 

čím bude môcť byť naplnený cieľ, ktorým je zabezpečenie komplexnej onkologickej 

starostlivosti pre všetkých pacientov na Slovensku, ktorí ju potrebujú. Aj v rámci akreditačného 

procesu NOÚ, kedy bude potrebné nastaviť množstvo procesov a vypracovať množstvo 

dokumentov, by bolo vhodné zavzať už od začiatku šikovných a motivovaných kolegov aj 

z iných pracovísk na Slovensku, ktoré by mali byť súčasťou siete komplexnej onkologickej 

starostlivosti, čo by už v zrode umožnilo efektívnejšie vytvárať predpoklady pre funkčnú sieť.  

Ďalej boli diskutované NOI granty. Na naposledy vyhlásenú  výzvu o NOI grant od 1.1. do 

31.3.2024 sa neprihlásil ani jeden záujemca, i keď propagácia sa zdá byť dostatočná v oblasti 



 

 

 
 

onkológov. Ďalšia výzva je plánovaná od 1.6. do 31.8.2024 a okrem propagácie medzi 

onkológmi bude snahou spropagovať výraznejšie možnosť prihlásiť sa o NOI grant aj 

u nelekárskych zdravotníckych pracovníkov.  

Poslednou diskutovanou témou bola podpora infraštruktúry klinických skúšaní formou podpory 

koordinácie na centrách, pričom potenciál hlavne v univerzitných a fakultných nemocniciach 

je, avšak nie všetky vedenia nemocníc, ktoré sa tiež pomerne často menia majú dostatočné 

povedomie o dôležitosti týchto pozícií či útvarov. Z diskusie vyplynul význam pokračujúceho 

zvyšovania povedomia cez rôzne edukačné aktivity, ale tiež tlak pre potrebu daných pozícií 

musí vychádzať priamo z vedení onkologických pracovísk, preto budú opätovne oslovení 

primári a prednostovia pracovísk v univerzitných a fakultných nemocniciach, kde je záujem 

a potenciál uskutočňovať klinické skúšania, aby túto potrebu komunikovali s vedeniami 

zdravotníckych zariadení. Aj keď majú klinické skúšania obrovský potenciál pre poskytnutie 

inovatívnych liečebných postupov, nie je infraštruktúra uskutočňovania klinických skúšaní na 

Slovensku dostatočne rozvinutá práve aj pre chýbajúcu koordinačnú podporu priamo na 

klinických pracoviskách, a častokrát je koordinačná pozícia zamieňaná za administratívneho 

pracovníka, ktorý len dojedná zmluvu o klinickom skúšaní, ale ďalej v KS nie je koordinačne 

nápomocný.  

Nakoniec p. prof. Mego vyjadril žiadosť vzdať sa funkcie predsedu VR NOI a navrhol za 

predsedkyňu dr. Rečkovú. Prítomní členovia s týmto návrhom jednohlasne súhlasili. Dr. 

Rečková poďakovala za prejavenú dôveru a pozíciu predsedkyne VR NOI prijala.  

Nasledujúce plánované stretnutie je plánované v júni 2024, ktoré by podľa štatútu VR NOI 

malo byť uskutočnené za prítomnosti GTSU MZ SR a riaditeľa NOÚ a mala by byť zhodnotená 

činnosť NOI v minulom roku a predstavený plán pre ďalšie obdobie. 

Dovtedy v prípade nových informácií súvisiacich s  Misiami zdravia, budú členovia VR NOI 

informovaní a v prípade potreby bude zvolané stretnutie.  

 

 
 

Zapísala: MUDr. Mária Rečková, PhD.  

Overili: prof. MUDr. Michal Mego, DrSc., MVDr. Jana Trautenberger Ricová 


